



## BSE Co-organized involved in “Bahrain International eGovernment Forum 2015”

In cooperation with e-gov Authority, PMI-AGC and Youth and Technology society , BSE co-organized the the “Bahrain International eGovernment Forum 2015” in eighth version. The Forum which was held at Isa Cultural Center between 15 to 19 March 2015 under the patronage of His Highness Shaikh Mohammed bin Mubarak Al Khalifa Deputy Prime Minister Chairman of the Supreme Committee for Information and Communication Technology. The forum was successful.

## BSE Co-organized Involved in the “Bahrain Information Technology Exhibition 2015”



In cooperation with e-gov Authority, PMI-AGC and Youth and Technology society , BSE co-organized the “Bahrain Information Technology Exhibition 2015” at Bahrain International Circuit (Formula One Circuit) on “Day March 17 -19. The expo was inaugurated by His Highness Shaikh Mohammed bin Mubarak Al Khalifa Deputy Prime Minister and the Chairman of the

Supreme Committee for Information and Communication Technology.

Many local and from abroad (for first time in the exhibition history) exhibitors participated this year as part of the third day event “Bahrain International eGovernment Forum 2015”. This is the eighth version of the egov Forum.

## “BSE” held its second General Assembly Meeting (GAM) on 10th of March

BSE the second “GAM” in Tuesday 10 of March 2015 at its hedquarter in Juffair. The meeting’s agenda included: approval of the agenda, approval of last year’s minutes of AGM, discussion of Board Activity Report, discussion of BSE Final Financial Report, approval of Board’s suggested recommendations, appointment of Auditor, formation of Election Committee, and electing four members to the Board. The result were as follows: Eng. Abdullah Ahmed Janahi, Vice president, Eng. Abbas Ali alwatani, Treasurer, Eng. Jwad Al Jabal, Executive Secretary & Director of External Relations, Eng. Jameel Khalaf Al Alawi, Director of Conferences Eng. Abdunabi Abdulla Al Sabah, Director of Information, Eng. Ayman Mohamed Nasser, Director of Training and Information Technology, and Eng. Reem Ahmed Alotaibi, Director of General Activities.



## H.E. Shaikh Khaild Bin Abdull Congratulated Eng. Dheya Tawfiqi



HE Sheikh Khalid bin Abdulla Al Khalifa Deputy Prime Minister met with BSE’s President and President of Federation of Arab Engineers at his office at Gudaibiya palace on Wednesday 18th march 2015. HE Deputy Prime Minister Congratulated Eng. Dheya Tawfiqi on winning the election of the presidency of the Federation of Arab Engineers and extended the government full support to the federation and its activities.



## “BSE” participated in “GEF” forum in Doha

BSE participated in the 18th Gulf Engineering Forum which was held in Doha from 1 to 3 March 2015.

BSE’s delegation to this forum headed by Eng. Abdulla Janahi, Vice President of society, and includes Eng. Mohamed Ali Alkhozai the executive secretary & director of external relation, and Eng. Abbas Ali Alwatani the treasurer, and the president of BSE



Eng. Masoud Ebrahim Al Hermi as Assistant Secretary-General

of the Federation of Engineering of the Gulf. Also Eng. Ayman Nasser and Jameel Khalaf Al Alawi accompanied the delegation. The Forum honored Eng. Ali Murad, and Adel Al Moaayad.

As part of its participation in this forum, Bahrain Society of Engineers arranged for 20 young engineers participation in the form and visit the facilities in Qatar.

## “BSE” organized “Risk Management & Business Resilience” seminar



In a cooperation with the National Oil & Gas Authority, BSE organized “Risk Management & Business Resilience” seminar under the patronage of H.E

Dr. Abdul Hussein Mirza Minister of Energy on Tuesday 31 March 2015 at society headquarter at Juffair.

HE the Minister of Energy deliver the seminar opening speech stressing the importance of the seminar topics in the current situation and especially the oil and gas sector. Then three presentations were made. The first one was presented by James Rods - Emergency Planning College (EPC) / UK Cabinet and the second one was given by Engineer Hussein Al Alawi from NOGA on “flexible business perspective in the oil and gas sector in Bahrain”. Finally , MR. Hany Kababjy from PWC company , focuses on risk management in financial portfolios in the Gulf region, provided by.

## Minister of Energy receives members of “BSE”



His Excellency Dr. Abdul Hussain bin Ali Mirza, Minister of Energy received a delegation of BSE’s Board headed by Eng. Masoud Al Hermi president of the Board on Thursday, March 12, 2015.

Eng Al Hermi thanked his Excellency Dr. Abdul Hussain for his strong and continue support to the society activities and programs lead to improvement of the engineering profession to contribute in the kingdoms plans.

Dr. Mirza expressed his sincere appreciation to the society and its members and efforts made over more that forty years to enhance the professionalism and engineers career development.

## Training Center organized “Overall Planning and Management of Periodic Maintenance of the plants”

BSE’s Training Center organized “the overall planning and management of periodic maintenance of the plants.” Workshop from 22 March until 24, 2015 at BSE in Juffair.

The director of the Training Center of BSE Eng. Samih Al Alawi said :”The target of this specialist training program - which was attended around 13 people - highlight roles responsibilities of work teams overall maintenance of the plants and budgeting in addition to the time planning for projects that require doubling the supply of materials and the completion of maintenance work efforts in the shortest time possible to minimize the loss of stopping the production of factories, in addition to So identify the factors affecting the planning and management workshops, as well as to identify some of the relevant work in raising the efficiency of the technology.

Course Lecturer Eng. Hussein Ali who holds a degree in mechanical engineering from Trent Polytechnic, Nottingham, United Kingdom in 1979 and has extensive experience in the aluminum industry has held



several positions, and included management and a wide range of activities and responsibilities in the production departments, maintenance, engineering , stores, planning, procurement, recruitment, training and development, and executive management.

## الجمعية تشارك في معرض البحرين لتقنية المعلومات 2015

### الجمعية تشارك في تنظيم "منتدى البحرين الدولي للحكومة الإلكترونية 2015"

شاركت الجمعية في تنظيم منتدى البحرين الدولي للحكومة الإلكترونية 2015 بنسخته الثامنة في الفترة من 15 إلى 19 مارس 2015 في مركز عيسى الثقافي وذلك بالتعاون مع هيئة الحكومة الإلكترونية وبالشراكة والتعاون مع معهد إدارة المشاريع (فرع البحرين) وجمعية الشباب والتكنولوجيا، تحت رعاية سمو الشيخ محمد بن مبارك آل خليفة نائب رئيس مجلس الوزراء رئيس اللجنة العليا لتقنية المعلومات والاتصالات.



الثامنة بحضور معالي الشيخ خالد بن عبدالله آل خليفة نائب رئيس مجلس الوزراء وعدد من اصحاب السعادة الوزراء وكبار المسؤولين وأعضاء السلك الدبلوماسي .

وقام سموه بجولة في المعرض، زار خلالها أجنحة الدول التي شاركت للمرة الأولى من خارج مملكة البحرين وهي هنغاريا والهند والولايات المتحدة الأمريكية، إلى جانب مجموعة متميزة من العارضين يمثلون مؤسسات القطاع الحكومي والشركات الخاصة.

شاركت الجمعية في تنظيم معرض البحرين المعلومات 2015 الذي أقيم في الفترة من 17 - 19 مارس 2015، والذي افتتحه سمو الشيخ محمد بن مبارك آل خليفة، نائب رئيس مجلس الوزراء رئيس اللجنة العليا لتقنية المعلومات والاتصالات، في حلبة البحرين الدولية لسباق الفورمولا، و شارك في المعرض للمرة الأولى مجموعة من العارضين من خارج البحرين، وذلك ضمن فعاليات اليوم الثالث لمنتدى البحرين الدولي للحكومة الإلكترونية 2015 المقام في نسخته



## اجتماع الجمعية العمومية 10 مارس 2015

عقدت الجمعية اجتماع الجمعية العمومية الثاني مساء يوم الثلاثاء الموافق 10 مارس 2015 في مقر الجمعية بالجفير.

وتقرر في الاجتماع تشكيل ثلاث لجان تم انتخاب أعضائها من بين الحاضرين في اجتماع الجمعية، حيث ستتولى دراسة المهام المناطة إليها ومن ثم رفع توصياتها إلى مجلس الإدارة لإقرارها في اجتماع قادم للجمعية العمومية.

كما تم تشكيل لجنة انتخابية تكونت من خمسة أعضاء لإدارة عملية انتخاب أربعة من أصل خمسة أعضاء يتنافسون على أربعة مقاعد في مجلس إدارة الجمعية، وقد حقق المهندس جميل خلف العلوي المركز الأول بأغلبية الأصوات، إذ بلغ عدد الأصوات التي حصدها العلوي 72 صوتاً من أصل 74 صوتاً صحيحاً، في حين جاء المهندس جواد الجبل في المركز الثاني وحصد 65 صوتاً، وجاء المهندس عبدالنبي الصباح في المركز الثالث بعدد أصوات وصلت إلى 95 صوتاً، وجاء المهندس أيمن الناصر في المركز الرابع بعدد أصوات وصلت إلى 57 صوتاً، أما المهندس مهدي الجلاوي فقد حصل على 24 صوتاً، وبالتالي يبقى الأخير كعضو احتياط.

وعقب الانتخابات مباشرة عقد مجلس الإدارة اجتماعاً برئاسة المهندس مسعود إبراهيم الهرمي رئيس الجمعية، حيث تم توزيع المناصب الإدارية كالتالي: المهندس عبدالله أحمد جناحي نائباً للرئيس والمهندس عباس علي الوطني أميناً مالياً والمهندس جواد جعفر الجبل أميناً للسر ومدير للعلاقات الخارجية والمهندس جميل خلف العلوي مديراً للمؤتمرات والمهندس عبدالنبي الصباح مديراً للإعلام والمهندس أحمد عبدالرحمن الخان مديراً لشؤون الأعضاء والمهندس والمهندس أيمن محمد ناصر مديراً للتدريب والمهندسة ريم أحمد العتيبي مديرة للأنشطة العامة.

بِسْمِ اللَّهِ الرَّحْمَنِ الرَّحِيمِ  
"إِنَّهَا أُمَّةٌ مَحْدُودَةٌ أَرْبَعِينَ يَوْمًا وَعَشْرًا مَدِينَةٌ تَبَدَّلَ اللَّهُ مَا قَدَّمَتْ بِالْبَاطِلِ وَآخَرَتْ بِالْحَقِّ"  
سورة صافات

يتقدم  
رئيس وأعضاء مجلس الإدارة ومنتسبو  
**جمعية المهندسين البحرينيين**  
بخالص العزاء والمواساة إلى المهندس  
**جواد جعفر الجبل**  
أمين السر  
لوفاته المغفور له بإذن الله تعالى  
**شقيقه**  
والعزاء موصول إلى عائلة الجبل الكرام  
سائلين المولى عز وجل أن يتغمدهم الفقيه بواسع رحمته ورضوانه  
ويستغفره فيحسب جنازته، ويلهم أهله وذويه الصبر والسلوان.  
(إننا لله وإنا إليه راجعون)

## الملتقى الهندسي الخليجي الثامن عشر في الدوحة

شارك وفد هندسي بحريني برئاسة المهندس عبدالله جناحي نائب رئيس جمعية المهندسين البحرينية، والمهندس محمد علي الخزاعي أمين السر وعضو الوفد، والمهندس عباس الوطني الأمين المالي وعضو الوفد، وشارك المهندس مسعود الهرمي رئيس جمعية المهندسين البحرينية بصفته الأمين العام المساعد للاتحاد الهندسي الخليجي في الملتقى الهندسي الخليجي الثامن عشر والذي انطلق في العاصمة القطرية الدوحة في الفترة من 1 إلى 3 مارس 2015

كما ورافق الوفد كل من المهندس أيمن الناصر والمهندس جميل العلوي والمهندسة ريم العتيبي، وقد تم خلال الملتقى تكريم المهندس علي مراد، والمهندس عادل المؤيد.

تجدد الإشارة الى أن الجمعية قد نظمت زيارة ضمت 20 من شباب الجمعية لحضور الندوة المرافقة للملتقى وزيارة المرافق الحيوية في قطر.

## ندوة "إدارة المخاطر للمؤسسات" برعاية وزير الطاقة

### وزير الطاقة يستقبل عددا من أعضاء الجمعية

استقبل سعادة الدكتور عبد الحسين بن علي ميرزا وزير الطاقة عدداً من أعضاء جمعية المهندسين البحرينية برئاسة المهندس مسعود الهرمي رئيس مجلس الإدارة، وذلك يوم الخميس الموافق 12 مارس 2015.

في بداية اللقاء تقدم المهندس الهرمي نيابة عن أعضاء جمعية المهندسين البحرينية بالشكر العميق والتقدير إلى وزير الطاقة لدعمه المستمر لأنشطة وبرامج الجمعية والتي مكنت الجمعية من الارتقاء بالمهن الهندسية وتوجيه الجهد الفني والعلمي والتقني في تنفيذ خطط التنمية والتعمير والتطوير، وبدوره أعرب الدكتور ميرزا عن خالص تقديره لأعضاء الجمعية مثنياً ما قامت وتقوم به الجمعية طوال مسيرتها الممتدة لأكثر من أربعين عاماً استطاعت فيها ترسيخ الممارسات الأخلاقية والإبداعية للمهنة الهندسية.

من جانب آخر تم تقديم عدد من أوراق العمل خلال الندوة، أبرزها ورقة عمل مقدمة من المهندس جيمس رودز - كلية تخطيط الطوارئ - مجلس الوزراء البريطاني سلط الضوء فيها على أفضل الممارسات العالمية في إدارة المخاطر، وقدم مدير إدارة المحافظ في شركة النفط والغاز القابضة المهندس حسين العلوي بتقديم عرض بعنوان "مرونة الأعمال في منظور قطاع النفط والغاز، في حين أن شركة PWC - وهي شركة متخصصة تقدم استشارات في مجال الطاقة - شاركت بورقة عمل تركز من خلالها على إدارة المخاطر في المحافظ المالية في منطقة الخليج.



نظمت الجمعية ندوة "إدارة المخاطر للمؤسسات" تحت رعاية سعادة الدكتور عبدالحسين بن علي ميرزا وزير الطاقة، وذلك بالتعاون مع هيئة النفط والغاز، يوم الثلاثاء الموافق 31 مارس 2015 بمقر الجمعية بمنطقة الجفير.

وألقى سعادة الدكتور عبدالحسين بن علي ميرزا وزير الطاقة كلمة افتتاحية في هذه الندوة المتخصصة.

## الشيخ خالد بن عبدالله يهنئ المهندس ضياء توفيقى برئاسة اتحاد المهندسين العرب



هنأ الشيخ خالد بن عبدالله آل خليفة نائب رئيس مجلس الوزراء، المهندس ضياء توفيقى بمناسبة فوزه بتولي رئاسة اتحاد المهندسين العرب، وذلك في أعقاب الاجتماع الذي عقده المجلس الأعلى للاتحاد في العاصمة اللبنانية بيروت أواخر فبراير الماضي. وكان ذلك لدى استقباله للمهندس توفيقى والمهندس مسعود الهرمي رئيس جمعية المهندسين البحرينية في مكتبة بقصر القضيبيية يوم الأربعاء الموافق 18 مارس 2015.

## مركز التدريب ينظم البرنامج التدريبي "تخطيط وإدارة الصيانة الدورية الشاملة للمصانع"

صرح مدير مركز التدريب التابع للجمعية المهندس السيد سميح العلوي عن تنظيم برنامجاً تدريبياً بعنوان "تخطيط وإدارة الصيانة الدورية الشاملة"، من الفترة 22 إلى 24 مارس 2015 بمقر الجمعية في الجفير.

هدف البرنامج التدريبي المتخصص الذي حضره نحو 13 شخص تسليط الضوء على الأدوار والمسؤوليات لفرق عمل الصيانة الشاملة للمصانع ووضع الميزانيات بالإضافة إلى التخطيط الزمني للمشاريع التي تتطلب جهود مضاعفة لتوريد المواد والانتهاه من أعمال الصيانة في أقصر فترة ممكنة لتقليل الخسائر من وقف الإنتاج من المصانع، بالإضافة إلى ذلك التعرف على العوامل المؤثرة في تخطيط وإدارة ورش العمل، إلى جانب التعرف على بعض التقنيات ذات الصلة في رفع كفاءة العمل.